
1 

 

Protokół Nr XIX/15 
z   sesji Rady Miejskiej 

odbytej w dniu 16 grudnia 2015 r.                                                                                                                                                                                   
 
 

Zastępca Przewodnicz ącego Rady  Miejskiej, Pan Leszek Stróż o godz. 900 w sali konferencyjnej 
Ratusza, na Placu Wolności 1 w Bystrzycy Kłodzkiej otworzył obrady dziewiętnastej sesji Rady Miejskiej 
VII kadencji.           
Powitał serdecznie wszystkich radnych, Burmistrza, zaproszonych gości.   
 
Zgodnie z listą obecności, aktualnie w posiedzeniu uczestniczyło 14 radnych, co wobec ustawowego 
składu rady wynoszącego 15 osób, stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 
uchwał.  

Lista obecności - stanowi załącznik Nr 1 
 

 Porządek obrad przedstawiał się następująco: 
1. Otwarcie obrad. 
2. Powołanie sekretarza sesji. 
3. Podjęcie uchwał w sprawach: 
     1/ uchwały budżetowej Gminy Bystrzyca Kłodzka na rok 2016; 
     2/ przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Bystrzyca Kłodzka na lata 2016-2027; 
     3/ zmian w budżecie gminy w roku 2015; 

4/ zmiany wieloletniej prognozy finansowej w roku 2015; 
5/ ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają wraz z upływem roku budżetowego 2015; 
6/ udzielenie dotacji przedmiotowej dla Centrum Integracji Społecznej; 
7/ dopłaty do taryf za wodę i ścieki; 

     8/ ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego; 
     9/ nieodpłatnego przekazania na rzecz „Fundacji Pałac Gorzanów” nieruchomości gruntowej; 
   10/ zmiany uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia mpzp. dla półn. części obszaru miasta; 
   11/ zmiany uchwały Nr LIX/524/13 z dnia 30 grudnia 2013 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia  
         miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego we wsi Biała Woda 
         i Międzygórze; 
  12/ ustalenia trybu udzielania, rozliczania oraz kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji  
        dla szkół, przedszkoli oraz innych form wychowania przedszkolnego zakładanych i prowadzonych  
        przez inne podmioty; 
  13/ zmianie uchwały w sprawie regulaminu korzystania z kompleksu boisk sportowych „Orlik 2012”; 
4. Zatwierdzenie protokołu z sesji. 
5. Informacje Burmistrza. 
6. Zapytania radnych. 
7. Informacje Przewodniczącego Rady. 
8. Sprawy różne i wolne wnioski. 

  9. Zamknięcie obrad.       
 
Burmistrz  zgłosiła wnioski aby w porządku obrad uwzględnić projekty uchwał w sprawach: 
1/ zmiany uchwały z dnia 23 listopada 2015 r. w sprawie ustalenia wzoru deklaracji i informacji w 
sprawie podatku od nieruchomości, podatku rolnego i podatku leśnego obowiązujących na terenie gminy 
Bystrzyca Kłodzka. 
Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym 14 głosami za jednogłośnie wniosek przyjęła. 
 
2/ w sprawie przystąpienia gminy Bystrzyca Kłodzka do realizacji projektu pod nazwą „Polsko-Czeski 
Szlak Grzbietowy – część wschodnia” 
Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym 14 głosami za jednogłośnie wniosek przyjęła. 

  
  Ad 2. Powołanie sekretarza sesji  

Zastępca Przewodnicz ącego Rady  przystąpił do realizacji punktu – „Powołanie sekretarza sesji”                                          
i zaproponował, aby funkcję sekretarza pełnił radny – Rafał Cymbalista. 
W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący poddał pod głosowanie propozycję. 



2 

 

Za wyborem sekretarza sesji w osobie radnego Rafała Cymbalistę w głosowaniu wzięło udział                            
14 radnych, za oddano 14 głosów, jednogłośnie.    
Zastępca Przewodniczącego Rady przypomniał również, że wnioski sekretarzowi sesji zgłaszane 
powinny być na piśmie.  
 
Ad. 3. Podj ęcie uchwał w sprawach.  
Zastępca Przewodnicz ącego Rady - przedstawił projekt uchwały tj. uchwała budżetowa Gminy 
Bystrzyca Kłodzka na rok 2016. Jednocześnie poinformował, że Rada Miejska w roku 2010 podjęła 
uchwałę w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej Gminy Bystrzyca Kłodzka.  W uchwale 
tej § 11 mówi, że podjęcie uchwały w sprawie budżetu winno zostać poprzedzone: 
1/ przedstawieniem projektu uchwały budżetowej,  
2/ przedstawieniem opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej.  
    Burmistrz zobowiązany jest przedstawić Radzie stanowisko wobec zastrzeżeń i uwag  
    zawartych w opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej,  
3/ odczytaniem opinii komisji stałych przez ich przewodniczących lub wyznaczonych członków  
    komisji,  
4/ przedstawieniem stanowiska Burmistrza do wniosków zawartych w opiniach komisji stałych,  
    które może być negatywne lub przychylające się do wniosków w całości lub  poszczególnych  
    ich punktach,  
5/ dyskusją nad projektem budżetu,  
6/ przedstawieniem ewentualnych autopoprawek Burmistrza do projektu uchwały,  
7/ głosowaniem wniesionych propozycji autopoprawek Burmistrza do projektu uchwały; 
8/ głosowaniem uchwały.  
Ogłosił, że aby obowiązujące prawo lokalne było w pełni respektowane,  będziemy realizować po kolei 
punkty tego paragrafu. 
 
Przedstawienie projektu uchwały bud żetowej ,  
Burmistrz  – poinformowała, że ustala się dochody budżetu  w łącznej kwocie  53 415 517 zł, w tym: 
1) dochody bieżące:  49 690 517 zł; 
2) dochody majątkowe:  3 725 000 zł; 
   
Ustala się wydatki budżetu  w łącznej kwocie 62 578 021 zł,   
Wydatki budżetu obejmują plan wydatków bieżących na łączną kwotę:  46 025 602 zł, w tym: 
1) wydatki bieżące jednostek budżetowych w kwocie łącznej – 30 192 734 zł, z czego:   

a) wydatki na wynagrodzenia i składki od nich naliczane – 13 970 397 zł; 
b) wydatki związane z realizacją zadań statutowych jednostek budżetowych -  16 222 337 zł; 

2) wydatki na dotacje na zadania bieżące – 6 435 729 zł; 
3) wydatki na świadczenia na rzecz osób fizycznych – 8 302 661 zł; 
4) wydatki bieżące na programy finansowe ze środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej w 

kwocie  - 414 478 zł; 
5) wypłaty z tytułu spłaty poręczeń i gwarancji udzielonych przez Gminę Bystrzyca Kłodzka   
 i przypadające do spłaty w roku 2015– w kwocie łącznej –  60 000 zł; 
6) wydatki na obsługę długu publicznego – 620 000 zł. 
3.  Wydatki budżetu obejmują plan wydatków majątkowych na łączną kwotę 16 552 419 zł,  
     w tym: wydatki na inwestycje i zakupy inwestycyjne w kwocie – 16 552 419 zł; z czego: na wydatki 
inwestycyjne w ramach  programów finansowanych ze środków pochodzących z budżetu Unii 
Europejskiej: 5 275 800 zł 

 
Różnica między dochodami i wydatkami stanowi deficyt  budżetu w kwocie: 9 162 504 zł, który zostanie 
pokryty przychodem z zaciągniętego  kredytu.   
Ustala się przychody budżetu w łącznej kwocie 12 600 000 zł i rozchody budżetu w łącznej kwocie 3 437 
496 zł; 
Tworzy się rezerwę ogólną budżetu w kwocie 470 000 zł. 
Tworzy się rezerwy celowe budżetu w kwocie łącznej 159 000 zł; - z czego: rezerwę na zarządzanie 
kryzysowe 159 000 zł; 
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Dochody i wydatki budżetu obejmują: 
1. Dochody i wydatki związane z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej i innych zadań   
    zleconych odrębnymi ustawami w wysokości: 5 447 004 zł 
2. Dochody z opłat z tytułu zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych w kwocie:  
    390 000 zł i wydatki w kwocie: 373 120 zł na realizację zadań ujętych w gminnym programie  
    profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz w kwocie: 16 880 zł,  ujętych  
   w gminnym programie przeciwdziałania narkomanii.   
3. Dochody z opłat za korzystanie ze środowiska w kwocie: 56 000 zł i wydatki na ochronę 
    środowiska w kwocie: 96 478 zł 
4. Dochody z opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi w kwocie: 3 120 400 zł i wydatki  
    na gospodarowanie odpadami w kwocie: 3 219 400 zł 

 
Wydatki budżetu gminy obejmują planowane kwoty dotacji udzielane w roku 2016.    

1.  jednostek z sektora finansów publicznych ustala się w łącznej kwocie: 2 730 855 zł, z tego : 
a) dotacje przedmiotowe w kwocie:  256 640 zł 
b) dotacje podmiotowe w kwocie:  2 395 750 zł 
c) dotacje celowe: 78 465 zł 
 

 2. jednostek z poza sektora finansów publicznych ustala się w łącznej kwocie: 3 709 674 zł,  
     z tego  

a) dotacje podmiotowe w kwocie:  3 093 174 zł 
b) dotacje celowe w kwocie:  616 500 zł 

 
Ustala się plan przychodów i kosztów samorządowych zakładów budżetowych. 
Z budżetu udziela się dotacji dla Centrum Integracji Społecznej w Bystrzycy Kłodzkiej w łącznej kwocie – 
256 640 zł, w tym: 1) dotacja przedmiotowa na reintegrację zawodową -  256 640 zł 

  
Wydatki budżetu na 2016 obejmują zadania jednostek pomocniczych gminy  finansowane ze 
środków Funduszu Sołeckiego – na łączną kwotę  426 753 zł.  
Do dokonania wydatku ze środków, o których mowa w ust. 1, wymagana jest jego akceptacja pod 
względem merytorycznym, w drodze podpisu przewodniczącego organu wykonawczego jednostki 
pomocniczej na dowodzie księgowym. 
O dokonaniu wydatku bez akceptacji merytorycznej, o której mowa w ust. 2, Burmistrz informuje 
pisemnie Radę Miejską  na najbliższej sesji, wraz ze wskazaniem przyczyn dokonania wydatku bez 
takiej akceptacji. 
Ustala się limit zobowiązań z tytułu emisji papierów wartościowych, kredytów i pożyczek zaciągniętych w 
roku budżetowym: 

1) krótkoterminowych w wysokości:  5 000 000 zł 
2) długoterminowych w wysokości:  12 600 000 zł 

 
Upoważnia się Burmistrza do zaciągania zobowiązań z tytułu kredytów i pożyczek oraz emisji papierów 
wartościowych na sfinansowanie przejściowego deficytu budżetu do wysokości ustalonego limitu tj. 
5 000 000 zł i długoterminowych w wysokości: 12 600 000 zł. 
W zakresie wykonywania budżetu upoważnia się Burmistrza: 
1) do dokonywania zmian budżetu w granicach działu  polegających na : 

a) przeniesieniu wydatków bieżących i majątkowych w ramach działu , w tym na  
    wynagrodzenia ze stosunku pracy 
b) planowaniu w ramach działu nowych wydatków bieżących 

2)  do lokowania w trakcie realizacji budżetu czasowo wolnych środków budżetowych na 
     rachunkach w innym banku niż bank prowadzący obsługę budżetu; 
3)  do udzielania w roku budżetowym poręczeń i gwarancji do kwoty:  500 000 zł; 
4)  do udzielania w roku budżetowym pożyczek z budżetu do kwoty:  500 000 zł. 
5)  do zaciągania zobowiązań z tytułu umów, których realizacja w roku budżetowym i w latach 
     następnych jest niezbędna dla zapewnienia ciągłości działania jednostki i z których wynikające 
     płatności wykraczają poza rok budżetowy w łącznej wysokości nie przekraczającej  kwoty 
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     12 000 000 zł. 
6)  do przekazywania kierownikom zakładów  budżetowych  uprawnień do dokonywania przesunięć w 
planie finansowym, z wyłączeniem zmian powodujących zmniejszenie wpłaty do budżetu  lub 
zwiększenie dotacji z budżetu.  
Poinformowała, że przyjmując dziś budżet w takim kształcie, jeśli spotkamy się za rok czasu to 
zobaczymy jakie zmiany nastąpiły przez cały rok 2016.  
Przyjmowaliśmy wszystkie wnioski, których było bardzo dużo, na ponad 100 mln zł i ten wykaz został 
radnym przekazany do zapoznania.  Z uwagi na to, że ograniczają nas dochody to część zadań w ogóle 
nie znalazła akceptacji, co nie znaczy, że w ciągu roku nie będziemy kilka zadań realizować i włączać do 
budżetu.  
16 listopada br. radni oraz Regionalna Izba Obrachunkowa otrzymała projekt budżetu na rok 2016. 
Posiłkujemy się tu ponad 12. mln kredytem, na który Regionalna Opinia Obrachunkowa nie wniosła 
uwag, gdyż mieścimy się tutaj we wszystkich wskaźnikach. 
 
Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowe j o projekcie uchwały bud żetowej. 
Burmistrz zobowi ązany jest przedstawi ć Radzie stanowisko wobec zastrze żeń i uwag zawartych 
w opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej.  
 
Zastępca Przewodnicz ącego Rady  – poinformował, że wszyscy radni otrzymali opinię Regionalnej Izby 
Obrachunkowej nr III/282/15 w sprawie projektu uchwały budżetowej Gminy Bystrzyca Kłodzka na rok 
2016. Poinformował, że Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej wydał pozytywna opinię                         
o przedłożonym przez Burmistrza Bystrzycy Kłodzkiej projekcie uchwały budżetowej na 2016 rok.  
Burmistrz  – poinformowała, że  skład orzekający RIO we Wrocławiu wydał pozytywną opinię                         
o przedłożonym przez Burmistrza Bystrzycy Kłodzkiej projekcie uchwały budżetowej na rok 2016 i nie 
wniósł żadnych zastrzeżeń co do wielkości budżetu. 
Poinformowała także,  że  skład orzekający RIO we Wrocławiu wydał pozytywną opinię nr III/281/15               
o możliwości sfinansowania deficytu Gminy Bystrzyca Kłodzka przedstawionego w projekcie uchwały 
budżetowej na 2016 r.  
 
Odczytanie opinii komisji stałych przez ich przewod nicz ących lub wyznaczonych członków 
komisji . 
 
Janusz Gałan  – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu  w dniu 14 grudnia 2015 
roku dokonała szczegółowej analizy i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały budżetowej na rok 2016 
po autopoprawce wraz z załącznikami /10 za, przy 4 wstrzymującym się/.  
Agnieszka J ędrak  - Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu poinformowała, że Komisja na 
posiedzeniu w dniu 14 grudnia 2015 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały budżetowej Gminy 
Bystrzyca Kłodzka na rok 2016. /10 za, przy 2 wstrzymującym się/.  
Władysława Płoch  – poinformowała, że Komisja na posiedzeniu w dniu 11 grudnia 2015 r. dokonała 
analizy projektu budżetu Gminy Bystrzyca Kłodzka na rok 2016 i wdała pozytywną opinię.                         
/5 za jednogłośnie/.  
Urszula Kular  – poinformowała, że Komisja Rewizyjna na posiedzeniu  w dniu 11 grudnia 2015 r. 
dokonała szczegółowej analizy projektu budżetu na rok 2016 i zaopiniowała pozytywnie. /9 za, przy 1 
wstrzymującym się/.  
 
Przedstawienie stanowiska Burmistrza do wniosków za wartych w opiniach komisji stałych, które 
może być negatywne lub przychylaj ące si ę do wniosków w cało ści lub  poszczególnych ich 
punktach  
 
Burmistrz  – podziękowała radnym za debatę nad projektem budżetu na komisjach i że przyjmują projekt 
budżetu w przedstawionym kształcie. Zadeklarowała, że jeśli będzie dane to wszystkie wnioski, które nie 
zostały ujęte w przyszłorocznym budżecie będzie realizować sukcesywnie.    
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Dyskusja nad projektem bud żetu 

Mieczysław Kami ński  – poinformował, że ma pewne wątpliwości do niektórych zadań w projekcie 
budżetu. Pyta odnośnie zadania remont drogi gminnej w kierunku posesji nr 2 i cmentarza w Starym 
Waliszowie – 150 tys. zł  
Burmistrz  odpowiedziała, że dwa lata temu był Pan radny na wizji na tej drodze i nie tylko i wiedzą, że 
droga prowadząca na cmentarz przebiega przez  grunty parafialne, które w każdej chwili mogą być 
odgrodzone, czyli zablokuje dostęp do cmentarza. Stąd ten odcinek drogi o długości ok. 150m. 
Mieczysław Kami ński  – mówi, że  w budżecie jest zadanie „Droga Izabeli – 0zł” – czyli ta droga łącząca 
Międzygórze z z Czarną Górą. 
Burmistrz  –  mówi, że spotkała się z nowym Dyrektorem Regionalnej Dyrekcji Lasów Państwowych we 
Wrocławiu i o tej drodze rozmawialiśmy. Nie mając żadnego tytułu prawnego ani żadnego porozumienia 
wpisywać cokolwiek. Jeżeli pojawią się takie możliwości i będziemy mogli inwestować w tą drogę to 
zrobimy wszystko aby zadanie zrealizować. Nowy Dyrektor obiecał, że jeśli nie będzie żadnych 
oprawnych zastrzeżeń aby móc wydzierżawić bądź w inny sposób przekazać tą drogę gminie to dołoży 
wszelkich starań aby się udało. Na dzień dzisiejszy nie mamy podstaw przypisać do tego zadania kwot. 
Mieczysław Kami ński  – prosi o informacje w sprawie zadania „Odbudowa świetlicy w Nowej Łomnicy” – 
nie rozumie radny, dlaczego wszędzie jest zapis „odbudowa” a nie „budowa nowej”. Decyzja o tym czy 
będzie budowa czy odbudowa zapadła poza Radą. Mówi, że w roku 2015 wydatkowano na to zadanie 
30 tys. zł, na rok 2016 mamy 50 tys. zł i jeżeli ta odbudowa wg kalkulacji ma kosztować 300 tys. zł to 
będziemy ją budowali 5 lat.  
Burmistrz  – mówi, że  mamy do czynienia z „odbudową” gdyż jest to na fundamentach pozostałych, zaś 
świetlica będzie wybudowana nowa, parterowa. Stąd ten niuans co do słowa „budowa” czy „odbudowa”.   
W tym przypadku procedura jest tu bardzo skomplikowana, gdyż budynek jest w rejestrze zabytków, jest 
też prawo budowlane, które określa odległości od granicy działek i w tym przypadku nie spełniamy tego     
i muszą być odstępstwa. W tej chwili korespondencja pomiędzy powiatem a ministrem  jest zakończona            
i mamy zgodę od Pana Ministra. Musimy zgodnie z procedurą spełnić wszystkie obowiązujące wymogi. 
Nowa łomnica przystąpiła do planu odnowy miejscowości aby móc ściągnąć na budowę świetlicy 
dodatkowe środki. 
Mieczysław Kami ński  –  pyta, czy istnieje konieczność aby  wymieniać w budżecie pozycję: obsługa 
finansowa szkół, kiedy jest to część UMiG i płace tej obsługi powinny być na administracji.   
Pani Skarbnik  – odpowiedziała, że księgowe, które przeszły ze szkół do urzędu prowadzą księgowość 
jedynie dla szkół to uważamy za słuszne aby były one wyodrębnione od pozostałych urzędowych.  
Mieczysław Kami ński  –  pyta, odnośnie zadania „utrzymanie zieleni w parku Długopole Zdrój” – na rok 
2015 mieliśmy kwotę 6.111 zł, wniosek na 2016 – 43.186 zł a zaplanowane zadanie – 333.000 – czyli 
wzrost o 540%.  
Burmistrz  – poinformowała, że  w tym zadaniu, nie tylko w grę wchodzą roboty publiczne ale także                 
i koszty obsługi pracownika, który wcześniej był zatrudniony z CIS i wykonywał tam zadania, gdyż przy 
rewitalizacji parku przypomniała, że w ramach projektu gmina zobowiązała się do zatrudnienia 
pracownika.  
Pani Skarbnik  mówi, że taki koszt wynika z braku refundacji w roku 2016. 
Mieczysław Kami ński  –   mówi, że w przypadku osiedla nr 2 jest zapis „transport urządzeń do Skate 
parku przy szkole podstawowej nr 2” – 50 tys. zł. Wygląda to tak, jakby w ramach tej kwoty odbywał się 
tylko transport za 50 tys. zł.  
Burmistrz  – prosi aby wykreślić ten zapis: „transport…” gdyż przy konstruowaniu budżetu gdzieś 
niechcący znalazł się mylnie zapis.  
Mieczysław Kami ński  –   mówi, że przy założeniach tworzenia budżetu na rok 2016 Pani Burmistrz 
bierze pod uwagę następujące kryteria tj. kontynuowanie zadań już rozpoczętych a nie we wszystkich 
zadaniach jest to widoczne. Pyta o remont drogi w Pławnicy od posesji 62-122 – remont jest rozpoczęty, 
rada sołecka przeznacza 15 tys. zł.  
Burmistrz  – odpowiedziała przy konstruowaniu budżetu na rok 2015 też tego zadania nie było.  W 
trakcie roku kiedy pojawiły się oszczędności, zadanie zostało wprowadzone do budżetu. 
Dariusz Piotrowski  – pyta, o zadanie dot. przydomowych oczyszczalni ścieków, przy których jest 
zawarta kwota 16 tys. zł, oraz dofinansowanie do studni wierconych. Mówi, że na Komisji Rolnictwa była 
rozmowa, aby wykreślić zapis „wierconych” bo wyjdzie na to, że ten kto kopie to nie dostanie tych 
pieniędzy.  
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Burmistrz  – odpowiedziała, że to zależy od radnych czy to wykreślimy. To co będzie uchwalone będzie 
w tej wersji poprawionej z autopoprawkami.  
Dariusz Piotrowski  – pyta, czy do budowy studni nie możemy pozyskać środków z zewnątrz? 
Burmistrz  odpowiedziała, że z tego co wiemy Fundusz Ochrony Środowiska będzie się przymierzał do 
tego natomiast mamy informację, że są środki na dofinansowanie likwidacji azbestowych dachów.  
Dariusz Piotrowski  – prosi o szersze informacje w sprawie zadania „środki na odbiór budynku przy ul. 
Strażackiej – 87 tys. zł” 
Burmistrz  – odpowiedziała, że będziemy musieli uregulować koszty związane z technicznym odbiorem 
energetycznym, pożarowym budynku. Część środków jest zabezpieczona na dokończenie prac 
budowalnych i remontowych tego budynku.  
Dariusz Piotrowski  – pyta co za kwotę  miliona złotych zamierza się wykonać w ramach zadania 
„remont Ratusza”. 
Burmistrz  odpowiedziała, że jest to za mała kwota aby przeprowadzić całościowo remont. Nie ma 
możliwości otrzymania dofinansowania na remont ratusza. Jedyny fundusz to norweski, na który liczymy 
aby otrzymać środki na remont. Jeśli się to nie uda, będziemy się starać aby II piętro Ratusza zostało 
wyremontowane, gdyż po przetargu liczymy, że ta kwota wystarczy.  
Dariusz Piotrowski  – kolejne pytanie dotyczy remontu oświetlenia ul. Słowackiego – 5 lamp i 52 tys. zł. 
Burmistrz  – mówi, że ta kwota jest z projektu i zakłada się, że ona będzie mniejsza. Jeśli wymieniamy 
oświetlenie uliczne chcemy wykonać oświetlenie świąteczne i to trochę podrożyło koszty.  
Dariusz Piotrowski  – kolejne pytanie do zadania promocja MGOK – 70 tys. zł. Uważa, że jest pilna 
potrzeba poszerzenia tej promocji, mamy biegi narciarskie na Spalonej. Dobrym pomysłem byłoby zakup 
3-4 bilbordów i ustawienie ich np. na Boguszynie tam gdzie jest wyjazd na drogę krajową abyśmy 
wcześniej się ogłaszali. Kolejny bilbord możemy ustawić na skrzyżowanie w kierunku Siennej.   
Burmistrz – poprosiła Panią Dyrektor o rozeznanie najpierw kosztów ustawienia 1 tablicy na 
Boguszynie aby taką reklamę zamieścić.    
Dariusz Piotrowski  – mówi, że cieszy się, że na remont Stacyjki jest przeznaczona kwota 15 tys. zł, 
pyta dlaczego brak jest środków na zajęcia terapeutyczne.   
Burmistrz  – mówi, że nie mamy terminu, kiedy remont zostanie skończony i kiedy ta świetlica zacznie 
funkcjonować. Chcielibyśmy poprosić Panią Małgosię aby wystąpić i znaleźć dofinansowanie do 
prowadzenia tych zajęć terapeutycznych.  
Dariusz Piotrowski  – pyta, jakie zadania zostaną wykonane na podstrefie w roku 2016 za 3 mln zł. 
Burmistrz  – odpowiedziała, że jeśli chodzi o gazownictwo nas nic nie będzie kosztowało. Nabór 
wniosków jest w miesiącu sierpniu i wtedy będziemy mieć gotową dokumentację na sieć kanalizacyjną i 
zaczniemy od kanalizacji i wody. Będziemy też starać się rozmawiać z Tauronem. 
Jan Krawczyk  – mówi, że był wniosek złożony przez p. T. Piotrowskiego na festiwal organowy 
Bystrzycka Złota Jesień, który odbył się w tym roku na kwotę 25 tys. zł. Wnioskuje o zmniejszenie kwoty 
na 15 tys. zł i 10 tys. zł przenieść z Dni Floriana  na cykliczny festiwal organowy i wprowadzić do imprez 
kulturalnych MGOK. 
Burmistrz  – odpowiedziała, że  tłumaczyła już dlaczego nie chce iść w imprezy w roku 2016 i 
następnym kiedy zaciągamy 12 mln 600 tys. kredytu. Dodała, że nie będzie obejmowała patronatem 
jakichkolwiek imprez. Prosi radnego o zrozumienie, że jeśli pojawi się możliwość napisania wniosku w 
ramach projektów miękkich to weźmiemy to pod uwagę. Mamy sporo czas, gdyż festiwal jest 
proponowany w październiku. Prosi o wstrzymanie się z wnioskiem do czerwca kiedy będziemy 
przyjmowali sprawozdanie za I półrocze.  
Jan Krawczyk  – wycofał wniosek.  
Mieczysław Kami ński  – mówi, że patrząc się na ten projekt budżetu gminy na rok 2016, z przykrością 
stwierdza, że jest bardzo mało decyzji prorozwojowych a prawie w ogóle nie ma inwestycji, które tworzą 
nowe miejsca pracy. Mówi, że wymienione inwestycje majątkowe wyszczególnione w budżecie to są 
„takie na przeżycie” z wyjątkiem jednego zadania jakim jest strefa ekonomiczna – zadanie realizowane 
już od wielu, wielu lat. Jeśli w takim tempie będzie strefę zbroić to pierwszy inwestor pojawi się w 2020 
lub 2024. Niektóre plany zagospodarowania przestrzennego świadczą o kierunku rozwoju ale zbyt 
mocno się ślimaczą. Wybieramy inwestycje, które najpierw kosztują nas wiele milionów złotych a efekt 
końcowy jest pod wielkim znakiem zapytania. Modernizujemy budynek na ul. Strażackiej z zamiarem 
powstania 60 mieszkań  i będą liczne problemy, gdyż jest tam ogrzewanie gazowe a ludzi nie będzie na 
to stać. Nasze środki to wkład kilka milionów złotych. Zaangażowaliśmy się w kolejną, mało trafną 
inwestycję pn. modernizacja przedszkola przy ul. Mickiewicza. Ta inwestycja się strasznie rozrasta, Pani 
Burmistrz poinformowała nas na komisji, że inwestycja może kosztować nas nawet 5 mln złotych. 
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Owszem, pozyskamy środki z zewnątrz, ale będzie też wkład własny a efekt końcowy to dwie sale 
przedszkolne. Należy się zastanowić, czy jest sens wykładać tyle środków na przedszkole. 
Jeśli chodzi o remonty dróg nie widać logiki w działaniu i relacji tych dróg. Nie zgadza się z tym, że ta 
droga na cmentarz w Starym Waliszowie jest taka niezbędna – 150 tys. zł. Czy ta droga spacerowa 
stworzy jakieś miejsca pracy?  
Stosujemy taką zasadę „zastaw się i postaw się”. Jeśli jesteśmy biedni i jest ciężko mogliśmy 
zrezygnować z zakupu oświetlenia, świąteczna fontanna – 51 tys. zł, nie musimy budować takiej 
wypasionej wiaty w Starej Łomnicy za 231 tys. zł, dni Floriana – 140 tys. zł + środki dodatkowe, dożynki 
– 60 tys. zł. jeśli mówimy, że jest ciężko trzeba na tym się zastanowić. 
Brakuje środków na lasy gminne, są w opłakanym stanie a przyznajemy – 10 tys. zł, zadania z zakresu 
kultury fizycznej – 290 tys. zł + dotacje do stowarzyszeń – 210 tys. zł.  
Mamy jakieś dziwne ruchy jeśli chodzi o zadania inwestycyjne np. basen. W roku 2016 będziemy 
dopiero robić dokumentacje – 100 tys. zł. i wygląda na to, że zadanie będzie realizowane dopiero w roku 
2017 czy 2018 i już mijają 3 lata jak basen będzie nieczynny. Podobnie jest z Ratuszem. Nie ma 
drobnych zadań, które stworzyłyby miejsca pracy i powraca do drogi Izabeli, o której mówimy od roku 
2001 i 2002. 
Burmistrz  – poinformowała, że o tej drodze mówi się od roku 1997 od powodzi, kiedy było wszystko 
gotowe z przekazaniem tej drogi dla gminy Bystrzyca Kłodzka a jedyny mały mankament to taki, że 
przyjechały 3 osoby z Warszawy specjalnie po to aby przekazać ją gminie a ówczesny Pan Burmistrz nie 
pojawił się na przekazaniu. To są słowa Pana Mariana Rymarskiego – Nadleśniczego. Tak więc to już 
dłużej trwa.     
Mieczysław Kami ński  – mówi, że skoro to był rok 1997 to burmistrzem był Pan Bogdan Krynicki. 
Burmistrz  – mówi, że pomyliła się i był to rok 1999. 
Mieczysław Kami ński  – mówi, że owszem był wtedy Burmistrzem ale byliśmy po słynnej powodzi                  
i mieliśmy tysiące pilnych spraw, drogi, mosty, przepusty, którymi należało się zająć i nie było możliwości 
zaangażowania się w drogę Izabeli. Od tego czasu było wiele możliwości z korzyścią dla Międzygórza                    
i dla całej Gminy Bystrzyca Kłodzka.  
Brakuje również zadania pn. wykonania przyłącza wodnego i fontanny w Międzygórzu. Mieliśmy mieć 
osobne ujęcie i fontanna miała działać za 50 tys. zł. Zamierzamy remontować ulicę Słowackiego a ulica 
Polna ma wykonane nowe chodniki a droga nie jest brana pod uwagę. 
Co do zadłużenia, to kwotowo będzie największe zadłużenie gminy teoretycznie, które będzie wynosiło – 
27.520.mln zł. na grudzień 2016 r. Musimy tak gospodarować aby się nie zablokowali z możliwością 
realizacji inwestycji z Unii Europejskiej, współfinansowanych w następnych latach.   
W tym projekcie budżetu jest dużo plusów, np. fundusz sołecka, który wynosi ponad 400 tys. zł, opieka 
nad zabytkami nad ratowaniem ich, wydatki na sport i kulturę fizyczną, gdzie inne gminy nie dają 
złotówki.   
Burmistrz  – odpowiedziała, że to nie jest tak, że będzie w sumie 27 mln kredytu gdyż my sukcesywnie 
spłacamy wcześniejsze zobowiązania i w trakcie roku pewna część zadłużenia nam zmniejsza się. Na 
koniec roku 2016 to zadłużenie będzie niższe w granicach 2-2,5 mln zł.  
Jeśli będziemy tworzyć budżet na rok 2017 być może nie będzie to 53 mln zł bo być może znajdziemy 
nabywców na nasze grunty to może to być 60-70 mln zł. Nie stawiamy gminy pod ścianą, tylko jakiś 
margines sobie zostawiamy. Mieszkańców praktycznie to nie interesuje jakie zadłużenie ma gmina, 
ludzie chcą mieć wodociąg, drogę, oświetlenie.  
Nieprawdą jest to, że sprawy tworzenia miejscowych planów, nowych miejsc pracy ciągną się z naszej 
winy. Za dawnych czasów nie było Dyrekcji Ochrony Środowiska gdzie trzeba uzgadniać plany 
zagospodarowania przestrzennego, nie było siedlisk przyrodniczych, zwierząt, dyrektyw przyrodniczych, 
nie było decyzji środowiskowych. To kosztuje i wymaga ogrom czasu. Do planu zagospodarowania 
przestrzennego, który będzie oprotestowany może się ciągnąć się długo.   
Co do mieszkań socjalnych – 230 rodzin jest oczekujących a mieszkań będzie 60. Każde mieszkanie ma 
odrębny licznik na gaz i elektrykę i jeśli ktoś kto nie zapłaci za gaz i energię elektryczną będzie miała 
odłączony.  
Mówi, że uważa, że wykonanie fontanny wzdłuż muru przy ul Wojska Polskiego jest dobrym pomysłem i 
będzie miało pozytywny wydźwięk.  
Mówi, że dzięki temu, że  mieliśmy trochę środków z zewnątrz, dużo udało się zrobić w naszych lasach. 
Owszem jest grupa lasów, która wymaga pracy ale powoli będziemy realizować dalszy zakres prac.  
Ulica Słowackiego jest planowana do remontu gdyż jest na liście „schetynówek” i został już złożony 
wniosek.  
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Przedstawienie ewentualnych autopoprawek Burmistrza  do projektu uchwały;  
 
Burmistrz  – mówi, że  te autopoprawki, które były na posiedzeniu komisji dotyczyły środków 
niewygasających, zaś do budżetu wniosków nie było. 
 
Głosowanie wniesionych propozycji autopoprawek Burm istrza do projektu uchwały ; 
Brak. 
 
Głosowanie uchwały bud żetowej gminy na rok 2016.  
 
Zastępca Przewodnicz ącego Rady  przystąpił do przeprowadzenia głosowania za przyjęciem uchwały 
budżetowej Gminy Bystrzyca Kłodzka na rok 2016 w wersji  przedstawionej przez Burmistrza.  
Rada w obecności 14 radnych, 12 głosami za, przy 2 wstrzymującym się  podjęła:  
 

Uchwał ę Nr XIX/152/15 
w sprawie bud żetu gminy Bystrzyca Kłodzka na rok 2016   

 
2/  Zastępca Przewodnicz ącego Rady  – przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej na lata 2016- 2027. 
Burmistrz  – poinformowała, że  od 2009 r. jest zmieniona ustawa, od 2011 r. nieodłączną częścią 
budżetu jest wieloletnia prognoza finansowa. To też dotyczy roku 2016. Te wszystkie wielkości, które są 
w budżecie mają swoje odzwierciedlenie w WPF. Skład orzekający RIO we Wrocławiu wydał pozytywną 
opinię co do prognozy finansowej przedstawionej wraz z projektem uchwały budżetowej na rok 2016. 
Były pewne nieścisłości składu orzekającego co do pewnych wielkości  w WPF. Została przygotowana 
odpowiedź do RIO celem wytłumaczenia uwag składu orzekającego.  
Zastępca Przewodnicz ącego Rady  – poinformował, że wszyscy radni otrzymali opinię Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bystrzyca Kłodzka na rok 2016. 
Burmistrz  – przedstawiła uchwałę  składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej nr III/283/15, 
który  wydał pozytywna opinię o przedłożonym przez Burmistrza Bystrzycy Kłodzkiej projekcie uchwały w 
sprawie wieloletniej prognozy finansowej, przedłożonej z projektem budżetu na rok 2016.  
Janusz Gałan  – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów - poinformował, że Komisja na 
posiedzeniu  w dniu 14 grudnia 2015 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej                  
w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2016-2027. (12 za, przy 2 wstrzymujących 
się). 
 
Zastępca Przewodnicz ącego Rady  przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                    
Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, podjęła:  
 

Uchwał ę Nr XIX/153/15 
w sprawie przyj ęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2016-2 027 

  
3/  Zastępca Przewodnicz ącego Rady  – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie zmian                        
w budżecie gminy w roku 2015. 
Burmistrz  – poinformowała, że jest to uchwała czyszcząca budżet roku 2015. Nie ma pewnych 
inwestycji na których myśleliśmy, że będziemy mogli złożyć wnioski a nie otrzymaliśmy dofinansowanie, 
np. rewitalizacja Małego rynku. Urealnione są wydatki na wniosek wydziałów UMiG, czy jednostek. 
Zmienił się wykaz zadań inwestycyjnych oraz zestawienie planowanych dotacji.  
Janusz Gałan  – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu  w dniu 14 grudnia 2015 
r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie zmian                   
w budżecie gminy na rok 2015. (12 za, przy 1 wstrzymującym się) 
Dariusz Piotrowski  – mówi, że co miesiąc jest nowelizowany budżet. Zaznaczył, że najważniejsza 
rzecz dla nas to potrzeba stworzenia nowych miejsc pracy i to musimy w szczególności brać pod uwagę 
i kłaść na to nacisk.  
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Burmistrz  – poinformowała, że są zadania gminy, które realizujemy. Nie mamy za bardzo narzędzi aby 
tworzyć miejsca pracy, bo co byśmy nie zrobili to zaraz uderza to w gminę np. finansowo. Mamy 
możliwość umarzania podatków, wprowadzania ulg, mamy przygotowaną dwuwariantową uchwałę w 
sprawie wprowadzania ulg w podatku od nieruchomości. Jeśli stosujemy ulgę lub umarzamy nie mamy 
wpływów do budżetu gminy. Zmiany muszą pójść systemowo.  
Zastępca Burmistrza  – mówi, że w mediach, na stronach internetowych i w dyskusjach publicznych 
pojawia się temat dotyczący tworzenia nowych miejsc pracy. Podkreśliła, że nie jest to zadanie własne 
samorządu, zatem są to zadania wspierające i pomagające przedsiębiorco, czy firmom prywatnym. Ani 
Rada ani Burmistrz nie ma katalogowo wytyczonych zadań w kierunku utworzenia miejsca pracy, to 
szczebel powiatowy. Co do sztandarowej imprezy Bystrzycy Kłodzkiej jakim są Dni Floriana, należy 
pamiętać, że jest to transgranicze polsko-czeskie. Środki zabezpieczone na świętego Floriana to są 
pieniądze, które musimy wydać przed projektem, później jest refinansowanie. Na wszystkich stronach 
internetowych gmin są wyszczególnione katalogi imprez i spotkań, których jest całe mnóstwo                              
w porównaniu z gminą Bystrzyca Kłodzka. Już w styczniu w wielu gminach proponowane są spotkania 
noworoczne z przedsiębiorcami, mieszkańcami, różne nagrody. Jedyną imprezą, która jest z 
szacunkiem dla nas wszystkich w naszej Gminie to są Dni Św. Floriana.         
Dariusz Piotrowski – mamy w naszej gminie dwie miejscowości w które warto jest inwestować tj. 
Długopole Zdrój, Międzygórze, Spalona. Należy inwestować w takie rzeczy jak turystyka,  rozwój, baza 
hotelarska. 
Burmistrz  – mówi, że nie ma takie gminy do której moglibyśmy się porównać. Gdybyśmy mieli tylko 
samą Bystrzycę to tutaj byłaby perełka. Istotny wymiar mają to miejscowości wiejskie o których należy 
pamiętać.  
Mieczysław Kami ński – mówi, że  my po stronie dochodowej zmniejszamy dochody budżetu o 2 mln zł, 
przychody zmniejszamy o 2 mln co razem daje 4 mln. Zmniejszamy wydatki o 4 mln. Gdybyśmy dziś 
oceniali budżet roku 2015 byłaby to ocena negatywna gdyż szereg zadań jest niewykonanych. 
Szczególnie niepokojącym zjawiskiem są inwestycje. Planowane były inwestycje na kwotę 10.257.597 zł 
a my zmniejszamy aż o 4 mln inwestycje. Zamykamy budżet na inwestycje w roku 2015 r. kwotą 
6.363.071 zł. Do tego dochodzą jeszcze wydatki niewygasające na kwotę również ponad 2 mln złotych.         
Owszem, są różne przyczyny obiektywne/.  
Burmistrz  – mówi, że pomimo tego, że zabraliśmy 4 mln zł to budżet i tak jest wyższy o ponad 7 mln zł 
w stosunku do tego jakim rozpoczynaliśmy  na początku roku. Bilans i tak wychodzi na plus.  
 
Zastępca Przewodnicz ącego Rady  przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                    
Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 13 głosami za, przy 1 wstrzymujących się, 
podjęła:  
 

Uchwał ę Nr XIX/154/15 
w sprawie zmian w bud żecie gminy w roku 2015 

  
  4/ Zastępca Przewodnicz ącego Rady  – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie  zmiany 

wieloletniej prognozy finansowej w roku 2015. 
Burmistrz  – poinformowała, że zmieniły się wielkości budżetowe i niezbędnym jest podjęcie uchwały w 
sprawie wieloletniej prognozy finansowej. 
Janusz Gałan  – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu  w dniu 14 grudnia 2015 
r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 
finansowej Gminy Bystrzyca Kłodzka na lata 2015-2027. (13 za, jednogłośnie) 
  
Zastępca Przewodnicz ącego Rady  przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                    
Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie podjęła:  
 

Uchwał ę Nr XIX/155/15 
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej G miny Bystrzyca Kłodzka  

na lata 2015-2027 
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5/ Zastępca Przewodnicz ącego Rady  – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie  ustalenia 
wykazu wydatków, które nie wygasają wraz z upływem roku budżetowego 2015; 

  Burmistrz  – poinformowała, że jeśli są zadania kontynuowane przez dłuższy okres czasu niż jeden rok 
budżetowy, na które mamy odbyte przetargi, zawarte umowy a fizycznie nie są zrealizowane do końca 
roku budżetowego stają się wydatkami niewygasającymi. Zasadą jest, że realizacja tych zadań musi 
nastąpić do 30 czerwca roku następnego. 
Janusz Gałan  – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu  w dniu 14 grudnia 2015 
r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które 
nie wygasają wraz z upływem roku budżetowego 2015 z autopoprawką. (14 za, jednogłośnie) 
Mieczysław Kami ński – mówi, że mamy dwie wersje tej uchwały i pyta, która jest prawidłowa. Prosi 
Panią Skarbnik o wyszczególnienie zmian.  
Burmistrz  – mówi, że właściwa jest ta z dopiskiem „po autopoprawkach 14.12.2015” na kwotę 2.133 tys. 
zł.  
Pani Skarbnik  omówiła kolejno autopoprawki w oparciu o przedłożony projekt uchwały po 
autopoprawkach.  
Burmistrz  – mówi, że co roku prosi Radę o „glejt” czyli przyzwolenie aby w szczególnych, pilnych 
sprawach mogła wraz z Panią Skarbnik wprowadzić wynikłe zmiany w budżecie.  
 
Zastępca Przewodnicz ącego Rady  przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                    
Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie podjęła:  
 

Uchwał ę Nr XIX/156/15 
w sprawie  ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasaj ą wraz z upływem  

roku bud żetowego 2015 
 

6/ Zastępca Przewodnicz ącego Rady  – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie udzielenia 
dotacji przedmiotowej dla Centrum Integracji Społecznej. 

  Burmistrz  – poinformowała, że w związku z tym, że został przyjęty budżet na rok 2015 zasadnym jest 
podjęcie odrębnej uchwały aby CIS mógł swobodnie funkcjonować. 
Janusz Gałan  – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu  w dniu 14 grudnia 2015 
r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie określenia wysokości dotacji dla 
zakładu budżetowego Centrum Integracji Społecznej w 2016 roku. (14 za, jednogłośnie) 
  
Zastępca Przewodnicz ącego Rady  przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                    
Rada w obecności 13 radnych, w głosowaniu jawnym, 13 głosami za, jednogłośnie podjęła:  
 

Uchwał ę Nr XIX/157/15 
w sprawie udzielenia dotacji przedmiotowej dla Cent rum Integracji Społecznej 

 
7/ Zastępca Przewodnicz ącego Rady  – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie dopłaty do taryf 
za wodę i ścieki. 
Burmistrz  – poinformowała, że skoro przyjęliśmy budżet na rok 2016 nieodzownym jest podjęcie tejże 
uchwały – czyli dopłata do wody dla gospodarstw indywidualnych w wysokości 0,56 gr, do ścieków – 
1,09 zł i przedsiębiorców w wysokości 0,80 zł. 
Janusz Gałan  – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu  w dniu 14 grudnia 2015 
r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie dopłat do taryf dla zbiorowego 
zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenia ścieków. (12 za, przy 2 wstrzymującym się) 
Dariusz Piotrowski  – mówi, że mamy kolejny rok kiedy dopłacamy do taryf. W roku 2015 na inwestycje 
6 mln 797 tys. zł, w roku 2016 – 1 mln 640 zł a w 2017 r. – 14 mln 951 tys. zł. i obawia się jaka będzie 
cena wody w roku 2017, jeśli w stosunku do roku 2016 ośmiokrotnie wzrosną inwestycje. 
Burmistrz  – mówi, że  musimy przyjrzeć się ponownie zadaniom inwestycyjnym dla ZWIK aby ta stawka 
nie była drastycznie podwyższania. Możemy się przyjrzeć większej dopłacie do wody i ścieki i pytanie 
czy chcemy tych nowych inwestycji.    
Mieczysław Kami ński  – mówi, że niepokojący jest wzrost podwyżki cen kanalizacji dla gospodarstw 
domowych (wzrost za 1m3 – 0,90 gr). Wzrost  ścieków dla przedsiębiorców jest o wiele mniejszy (wzrost 
za 1m3 – 0,25 gr) .  
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Burmistrz  – mówi, że przedsiębiorcom nigdy nie robiliśmy dopłat do kanalizacji a w tym roku najwięcej 
inwestycji było na sieciach kanalizacyjnych i w tym przypadku jest drastyczny wzrost. Wcześniej nie 
robiliśmy dopłat dla przedsiębiorców, gdyż mogą sobie wpisać to jako koszt, zaś indywidualne 
gospodarstwa nie. 
Mieczysław Kami ński  – mówi, że wstrzymuje się przy tej uchwale ale nie dlatego, że jest przeciwny tej 
dopłacie ale chodzi tu głównie o te proporcje. 
 
Zastępca Przewodnicz ącego Rady  przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                    
Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 11 głosami za, przy 2 wstrzymujących się, 
podjęła:  
 

Uchwał ę Nr XIX/158/15 
w sprawie dopłaty do taryf za wod ę i ścieki  

 
8/ Zastępca Przewodnicz ącego Rady  – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie ustalenia 
wysokości ekwiwalentu pieniężnego. 
Burmistrz  – poinformowała, że mamy 10 jednostek ochotniczych straży pożarnych. Dwie są w systemie 
ratownictwa krajowego i często wyjeżdżają na różne akcje. W tym roku ta częstotliwość została 
zwiększona przez suszę i nowego obowiązku jakim jest dowożenie mieszkańcom wody. 
Wysokość ekwiwalentu nie może przekraczać 1/175 przeciętnego wynagrodzenia, ogłoszonego przez 
Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego. 
Janusz Gałan  – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu  w dniu 14 grudnia 2015 
r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu 
pieniężnego. (9 za, przy 3 wstrzymujących się). 
  
Zastępca Przewodnicz ącego Rady  przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                    
Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie podjęła:  
 

Uchwał ę Nr XIX/159/15 
w sprawie ustalenia wysoko ści ekwiwalentu pieni ężnego 

 
9/ Zastępca Przewodnicz ącego Rady  – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie nieodpłatnego 
przekazania na rzecz „Fundacji Pałac Gorzanów” nieruchomości gruntowej. 
Burmistrz  – poinformowała, że przekazuje się Fundacji nieodpłatnie nieruchomość gruntową położoną 
w Gorzanowie, na której znajduje się ściana kurtynowa z bramą wjazdową w zespole dworskim, na co 
uzyskaliśmy zgodę Dolnośląskiego Wojewódzkiego Konserwatora z Wrocławia.  
Janusz Gałan  – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu  w dniu 14 grudnia 2015 
r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie nieodpłatnego przekazania na 
rzecz „Fundacji Pałac Gorzanów” nieruchomości gruntowej położonej w Gorzanowie.  (13 za, 
jednogłośnie). 
Mieczysław Kami ński – mówi, że uchwała jest zasadna, ponieważ ta Fundacja te pałac uratowała. Jeśli 
Fundacja adoptuje ten pałac to zasadne jest przekazanie tej kurtyny z bramą wjazdową.   
    
Zastępca Przewodnicz ącego Rady  przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                    
Rada w obecności 13 radnych, w głosowaniu jawnym, 13 głosami za, jednogłośnie podjęła:  
 

Uchwał ę Nr XIX/159/15 
w sprawie nieodpłatnego przekazania na rzecz „Funda cji Pałac Gorzanów” nieruchomo ści 

gruntowej  
 

  10/ Zastępca Przewodnicz ącego Rady  – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie zmiany 
uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia mpzp. dla półn. części obszaru miasta. 
Burmistrz  – poinformowała, że chodzi o to aby w tym planie, który swoim zasięgiem obejmuje ogrody 
działkowe wyłączyć pewien obszar ogrodów działkowych i ogrody działkowe pozostaną ogrodami 
działkowymi i będziemy starać się przystąpić do zmiany studium tej części miasta aby ją zmienić na 
ogrody działkowe.   
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Janusz Gałan  – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu  w dniu 14 grudnia 2015 
r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie zmiany uchwały nr XLIX/465/13 
Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej z dnia 28 czerwca 2013 r. w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla północno-zachodniej części 
obszaru miasta Bystrzyca Kłodzka  i części obszaru wsi Stara Bystrzyca (13 za, jednogłośnie) 
Mieczysław Kami ński – mówi, że w Polsce jest awantura w wielu miastach, ponieważ działki są w 
centrach miast bardzo atrakcyjne inwestycyjno cenowo i robią tak, że zmieniają najpierw studium, 
później plan i uwłaszczają tych działkowiczów. My nie mamy potrzeby aby działkowiczom zabierać tych 
działek więc ta uchwała jest zasadna.  Należy przystąpić do zmiany studium. 
Burmistrz  – mówi, że  ogrody działkowe mają coraz więcej problemów z zagospodarowaniem tych 
działek. Być może uda się porozmawiać, że pewna część nie będzie im potrzebna i wówczas nie 
będziemy musieli zmieniać studium.   
 
Zastępca Przewodnicz ącego Rady  przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                    
Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie podjęła:  
 

Uchwał ę Nr XIX/160/15 
w sprawie zmiany uchwały nr XLIX/465/13 Rady Miejsk iej w Bystrzycy Kłodzkiej z dnia 28 czerwca 

2013 r. w sprawie przyst ąpienia do sporz ądzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla północno-zachodniej cz ęści obszaru miasta Bystrzyca Kłodzka i cz ęści 

obszaru wsi Stara Bystrzyca  
 

  11/ Zastępca Przewodnicz ącego Rady  – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie zmiany 
uchwały Nr LIX/524/13 z dnia 30 grudnia 2013 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego we wsi Biała Woda i Międzygórze. 

  Burmistrz  – poinformowała, że tern dotyczy miejscowości Białej Wody i lekko obrębem obejmuje 
Międzygórze. Chodzi o połącznie Białej Wody z Międzygórzem wyciągiem i włącznie pewnego obszaru 
dla którego istnieje już plan na którym uwzględniony jest wyciąg.  

  Władysława Płoch  – poinformowała, że Komisja Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy na posiedzeniu  
w dniu 11 grudnia 2015 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie zmiany 
uchwały Nr LIX/524/13 z dnia 30 grudnia 2013 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego we wsi Biała Woda i Międzygórze. 
  
Zastępca Przewodnicz ącego Rady  przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                    
Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie podjęła:  
 

Uchwał ę Nr XIX/161/15 
w sprawie zmiany uchwały Nr LIX/524/13 z dnia 30 gr udnia 2013 r. w sprawie przyst ąpienia do 
sporz ądzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrze nnego dla terenu poło żonego we 

wsi Biała Woda i Mi ędzygórze 
 

  12/ Zastępca Przewodnicz ącego Rady  – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie ustalenia trybu 
udzielania, rozliczania oraz kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji dla szkół, przedszkoli 
oraz innych form wychowania przedszkolnego zakładanych i prowadzonych przez inne podmioty. 

  Burmistrz  – poinformowała, że zostały zmienione dwie ustawy i mamy czas do końca roku 2015 aby 
dostosować nasze lokalne przepisy. Wymieniła drobne zmiany w oparciu o przedłożony projekt. 

  Agnieszka J ędrak  – poinformowała, że Komisja Edukacji, Kultury i Sportu na posiedzeniu  w dniu 14 
grudnia 2015 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie ustalenia trybu 
udzielania, rozliczania oraz kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji dla szkół, przedszkoli 
oraz innych form wychowania przedszkolnego zakładanych i prowadzonych przez inne podmioty.  
Mieczysław Kami ński – mówi, że jest to ważna uchwała, gdyż są to dotacje do szkół podstawowych, 
przedszkoli i zasady ich rozdzielania. Ustawodawca zwiększył pewne możliwości kontrolne gminy, gmina 
będzie mogła lepiej i efektywniej kontrolować rozdzielanie i wykorzystanie tych dotacji. Są to pieniądze 
publiczne a te nasze stowarzyszenia dobrze funkcjonują. 
 
Zastępca Przewodnicz ącego Rady  przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                    
Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie podjęła:  
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Uchwał ę Nr XIX/162/15 

w sprawie ustalenia trybu udzielania, rozliczania o raz kontroli prawidłowo ści pobrania                               
i wykorzystania dotacji dla szkół, przedszkoli oraz  innych form wychowania przedszkolnego 

zakładanych i prowadzonych przez inne podmioty   
 

  13/ Zastępca Przewodnicz ącego Rady  – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie zmiany 
uchwały w sprawie regulaminu korzystania z kompleksu boisk sportowych „Orlik 2012”. 

  Burmistrz  – poinformowała, że uchwała dotyczy z korzystania z Orlika w okresie zimowym od 
poniedziałku do piątku z mocą obowiązującą od 1 grudnia 2015 r. 

  Agnieszka J ędrak  – poinformowała, że Komisja Edukacji, Kultury i Sportu na posiedzeniu  w dniu                     
14 grudnia 2015 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie regulaminu 
korzystania z kompleksu boisk sportowych „Orlik 2012” z autopoprawką. 
  
Zastępca Przewodnicz ącego Rady  przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                    
Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie podjęła:  
 

Uchwał ę Nr XIX/163/15 
w sprawie regulaminu korzystania z kompleksu boisk sportowych „Orlik 2012” 

 
14/ Zastępca Przewodnicz ącego Rady  – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie  zmiany 
uchwały   z dnia 23 listopada 2015 r. w sprawie ustalenia wzoru deklaracji i informacji w sprawie podatku 
od nieruchomości, podatku rolnego i podatku leśnego obowiązujących na terenie gminy Bystrzyca 
Kłodzka. 
Burmistrz  – poinformowała, że jesteśmy terenem górskim, mamy ulgę górską jeśli chodzi o tereny rolne 
i chodzi o wprowadzenie ulg górskich w deklaracjach.  
Janusz Gałan  – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu  w dniu 14 grudnia 2015 
r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie zmiany uchwały z dnia 23 
listopada 2015 r. w sprawie ustalenia wzoru deklaracji i informacji w sprawie podatku od nieruchomości, 
podatku rolnego i podatku leśnego obowiązujących na terenie gminy Bystrzyca Kłodzka. 
  
Zastępca Przewodnicz ącego Rady  przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                    
Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie podjęła:  
 

Uchwał ę Nr XIX/164/15 
w sprawie zmiany uchwały   z dnia 23 listopada 2015  r. w sprawie ustalenia wzoru deklaracji                       

i informacji w sprawie podatku od nieruchomo ści, podatku rolnego i podatku le śnego 
obowi ązujących na terenie gminy Bystrzyca Kłodzka 

 
15/ Zastępca Przewodnicz ącego Rady  – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie  przystąpienia 
gminy Bystrzyca Kłodzka do realizacji projektu pod nazwą „Polsko-Czeski Szlak Grzbietowy – część 
wschodnia”. 
Burmistrz  – poinformowała, że w związku z tym, że jesteśmy partnerami w tym polski-czeskim projekcie 
i mówimy o budowie wieży widokowej na Jagodnej, jednym z wymogów jest podjęcie przez Radę 
uchwały o przystąpieniu do tego projektu. 
Janusz Gałan  – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu  w dniu 14 grudnia 2015 
r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie zmiany uchwały z dnia 23 
listopada 2015 r. w sprawie ustalenia wzoru deklaracji i informacji w sprawie podatku od nieruchomości, 
podatku rolnego i podatku leśnego obowiązujących na terenie gminy Bystrzyca Kłodzka. 
  
Zastępca Przewodnicz ącego Rady  przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                    
Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie podjęła:  
 

Uchwał ę Nr XIX/164/15 
w sprawie przyst ąpienia gminy Bystrzyca Kłodzka do realizacji projek tu pod nazw ą „Polsko-

Czeski Szlak Grzbietowy – cz ęść wschodnia” 
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  Ad. 4.   Zatwierdzenie protokołu z ostatniej sesji rady.  
 
Zastępca Przewodnicz ącego Rady  zaproponował przyjęcie protokołu z XVIII sesji Rady odbytej w dniu 
23 listopada br.    
W związku z tym, że nie było uwag, Zastępca Przewodniczącego poddał protokół pod głosowanie. 
  
Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie przyjęła protokół z 
XVIII  sesji Rady Miejskiej z dnia 23 listopada 2015 r. 
 
Ad. 5. Informacje Burmistrza.   

1/ 26.11.2015 r. - spotkanie z p. Michałem Jęczem Dyrektorem Regionalnej Dyrekcji Ochrony 
Środowiska w sprawie decyzji oddziaływania na środowisko inwestycji „Obwodnicy do Mondi”.   
2/ 27.11.2015 r. - spotkanie z p. Dariuszem Chmurą Burmistrzem Wołowa, p. Maciejem Nejmanem 
Starostą Powiatu  Wołowskiego oraz p. Wojciechem Adamczykiem członkiem Zarządu Powiatu 
Wołowskiego i p. Jarosławem Surówką Prezesem Bystrzyckiego Centrum Zdrowia w Bystrzycy Kłodzkiej 
w sprawie przekształcenia szpitala w Powiecie Wołowskim.  
Burmistrz  - poinformowała, że zaczynamy być przykładem dla innych szpitali w kraju. 
3/ 02.12.2015 r. - spotkanie z p. Adamem Płaksejem Dyrektorem Regionalnej Dyrekcji Lasów 
Państwowych we Wrocławiu w sprawie umowy dzierżawy długoterminowej gruntów leśnych pod wieżą 
widokową w Spalonej na Jagodnej.  
Burmistrz  - podkreśliła, że otrzymała zapewnienie od nowego Dyrektora RDLP, że nie będzie żadnych 
zmian w przedmiotowych umowach. 
4/ 04.12.2015 r. - spotkanie z p. Januszem Majewskim reżyserem i p. Konradem Tomaszewskim w 
sprawie Kryształowej Alei Gwiazd w Bystrzycy Kłodzkiej oraz uroczyste otwarcie Kryształowej Alei 
Gwiazd z udziałem reżysera p. Krzysztofa Kutza, aktorki p. Barbary Krafftówny i posła p. Wojciecha 
Murdzka.  
Burmistrz  - podziękowała wszystkim, którzy wzięli udział w otwarciu Kryształowej Alei Gwiazd.  
5/ 05.12.2015 r. - otwarcie Świetlicy Wiejskiej w Szklarce.  
Burmistrz - podziękowała radnym za pomoc w otwarciu świetlicy w Szklarce. Świetlica  będzie też dla 
mieszkańców pełnić rolę kaplicy, w której będzie się odprawiać msze święte, jak to miało miejsce 
podczas otwarcia. 
6/ 08.12.2015 r.- spotkanie z p. Waldemarem Wiązowskim i p. Bolesławem Jarczyńskim w sprawie 
dokumentacji elektrowni szczytowo – pompowej w Młotach.  
Burmistrz  - przekazała informację, że politycy PIS i nowo powstającego ministerstwa zainteresowali się 
dokumentacją elektrowni szczytowo-pompowej w Młotach i być może jest jeszcze szansa dla tej 
inwestycji. Tego dnia odbyło się także spotkanie Komitetu Biegu „Żołnierzy Wyklętych”: p. Bolesław 
Jarczyński, p. Krystyna Magierowska – Kasza, p. Dorota Łakucewicz, p. Mieczysław Kamiński, p. 
Jolanta Terlecka, p. Amanda Konefał, p. Roman Bogdał, p. Łukasz Puchalski, p. Lucjan Morajda w 
sprawie organizacji 28 lutego 2016 r. ww. biegu w Bystrzycy Kłodzkiej.  
Burmistrz  – poinformowała, że w dniu 14 grudnia 2015 r. do grupy organizatorów dołączył p. Rafał 
Cymbalista. Ostatni bieg odbył się w 1963 roku, stąd obecny dystans biegu w Bystrzycy Kłodzkiej będzie 
wynosił 1963 m.  
7/ 09.12.2015 r. - spotkanie z Dyrektorem Dolnośląskiego Ośrodka Doradztwa Rolniczego we Wrocławiu 
p. Ryszardem Czerwińskim oraz Kierownikiem Zespołu Powiatowego Doradców p. Zbigniewem 
Dabrowskim i doradcą p. Elżbietą Ulatowską w sprawie Powiatowych Tradycji Wielkanocnych w 2016 r. 
w Wilkanowie.  
Burmistrz - poinformowała, że w/w impreza, ma się odbyć w marcu 2016 r. w Hali Sportowej w 
Wilkanowie i została ujęta w budżecie gminy na 2016. 
8/ 10.12.2015 r. - podpisanie porozumienia pomiędzy partnerami czeskimi i polskimi w Czeskiej 
Trebowej w sprawie budowy ścieżek rowerowych „Single Track”. 
9/ 11.12.2015 r. - Walne Zgromadzenie Stowarzyszenia Gmin Euroregionu Glacensis w Wałbrzychu 
oraz  spotkanie przedświąteczne z załogą Szpitala w Bystrzycy Kłodzkiej. 
10/ 14.12.2015 r. - spotkanie Komitetu Biegu „Żołnierzy Wyklętych”.  
11/ Gospodarka lokalowa: 
- lokale użytkowe przejęte: 0, wytypowane do przetargu: 2; przeznaczone do sprzedaży: 0, 
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- lokale użytkowe oddane w najem: w drodze przetargu - 0, w drodze rokowań – 2, 
- pozyskane mieszkania: 2, 
- przydzielone mieszkania: 0, po zakończonym remoncie kapitalnym -1, do remontu kapitalnego – 1, 
- zamiany mieszkań: 

• wzajemne (pomiędzy najemcami) – 0, 
•  urzędu (eksmisja) – 0. 

12/ Gospodarka mieniem gminnym: 
- sprzedaż lokali (ilość zawartych aktów notarialnych): 0 

• lokale mieszkalne: 0, budynki (budowle): 0,  
• lokale użytkowe: 0,  
• nieruchomości niezabudowane : grunty rolne – 0, działki budowlane – 0,   
      zamiana – 0,   
• nieruchomości zabudowane –0, 

- nabyte nieruchomości gruntowe – 0, 
- dzierżawa gruntów rolnych: 23, w tym: grunty rolne: nowe –10, przedłużenia –5; ogródki przydomowe: 
nowe  – 5,  przedłużenia  – 2; grunty pod garaże:  nowe - 0, przedłużenia - 0; lokale użytkowe mieszkalne: 
nowe: 0; grunty pod parking: nowe-0; grunty pod reklamy: nowe- 0, grunty pod parking: nowe-0, 
przedłużenia- 0, stanowiska handlowe: nowe-1, przedłużenia-0. 
- nieruchomości zabudowane aport na rzecz spółki – 0, 
- nabycie nieruchomości- 0. 
13/ Wydane Zarządzenia Burmistrza: 33 
14/ zgony: 10 
15/ urodzenia: 6  
Mieczysław Kami ński  – podziękował radnym, gminie, że wsparli finansowo bieg Żołnierzy Wyklętych”. 
Zauważył, że będzie to poważniejsza impreza, niż pierwotnie zakładano. Główną atrakcją tej imprezy 
będzie bieg, oprócz niego będzie seminarium naukowe oraz film w Domu Kultury. Warto docenić tych 
ludzi, którzy działali w czasach okupacji i po niej oraz tych którzy walczyli w latach sześćdziesiątych, to 
patrioci, którzy walczyli z nową władzą i z komunizmem, dlatego trzeba ich uczcić symbolicznie. 
Niezależnie od opcji politycznej wszystkim należy się cześć. 
 
Ad. 6. Zapytania radnych.   
Dariusz Piotrowski  - zadeklarował swój udział w biegu „Żołnierzy Wyklętych”. Poinformował 
Burmistrza, że z artykułu w biuletynie dowiedział się o budowie parkingu na Osiedlu dla pięćdziesięciu 
samochodów. Po zmierzeniu parkingu uważa, że nawet po przedłużeniu zmieści się tam tylko 
czterdzieści pojazdów. Zauważa też brak uchwalonego planu kadencyjnego podczas tej kadencji.  
Burmistrz  – przyznała rację radnemu Piotrowskiemu. Przypomniała jednak, że zobowiązała się  do 
przygotowania planu kadencyjnego jak tylko będzie ogłoszony nabór i postara się przygotować w/w 
propozycję najpóźniej do świąt wielkanocnych. 
Dariusz Piotrowski  - zapytał Burmistrza czy ma jakąś informację na temat rozstrzygnięcia konkursu w 
sprawie parkingu. Po czym stwierdził powtarzając słowa Burmistrza, że na razie nic nie wiadomo. 
Następnie zapytał Burmistrza: „Czy odezwał się Pan Stasiełowicz – przewodniczący Rady Nadzorczej 
Spółdzielni w skutek tej drogi?”  Następnie zadał kolejne pytanie Burmistrzowi: „Co z tą ofertą dla strefy 
ekonomicznej?”  
Burmistrz  – poinformowała, że przedwczoraj podpisała prośbę o przetłumaczenie oferty na język 
angielski, czeski i niemiecki. Jak tylko oferta zostanie przetłumaczona, to pojawi się na stronie 
internetowej gminy. 
 

  Ad. 7.  Informacje Przewodnicz ącego Rady.  
  Zastępca  Przewodnicz ącego Rady  - poinformował, że do Biura Rady wpłynęły nastepujące pisma. 
Pierwsze pismo wystosowało Uzdrowisko Lądek Długopole w sprawie wyeliminowania nadmiernego 
zanieczyszczenia powietrza na terenie Uzdrowiska jest zagadnieniem złożonym i wymaga działań 
wieloletnich i wielokierunkowych.  Dlatego proponujemy, jako rozwiązanie tymczasowe, zaniechanie 
pobierania opłaty uzdrowiskowej w pierwszych i ostatnich miesiącach roku 2016. 

  Burmistrz – nie wie czy w chwili obecnej jest to możliwe, gdyż jest uchwalona opłata uzdrowiskowa i nie 
wiadomo, czy ta opłata może być pobierana tylko w niektórych miesiącach. Burmistrz zgadza się z tym, 
że w miesiącach zimowych, kiedy mieszkania i obiekty w Długopolu Zdroju są opalane metodą 
tradycyjną to nie przypomina ono uzdrowiska. Być może w następnym roku uda się przyjąć taka 
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uchwałę, by w miesiącach zimowych nie pobierać opłaty uzdrowiskowej. Ostateczna informacja zostanie 
przedstawiona po konsultacji z radcą prawnym. 

  Zastępca  Przewodnicz ącego Rady  - poinformował, że kolejne pismo wpłynęło od wspólnoty 
mieszkaniowej przy ul. Osiedlowej 13 i 15 w Bystrzycy Kłodzkiej, której mieszkańcy zwracają się z 
prośbą o świadczenia zwracane bez załatwienia faktury VAT nr 327 z dnia 14.12.2015 r. za energię 
elektryczną i hydrofor 60,29 zł brutto. 

  Burmistrz – mieszkańcy ul. Osiedlowej otrzymują fakturę od spółdzielni mieszkaniowej, zatem nie jest 
to sprawą gminy. Otrzymujemy tą informację tylko do wiadomości. 

  Zastępca  Przewodnicz ącego Rady  - poinformował, że kolejne pismo otrzymano od mieszkańców ul. 
Kolonia w Bystrzycy Kłodzkiej. Chodzi o odbudowę drogi nr 242 oraz instalację oświetlenia wzdłuż tej 
drogi. 

 Burmistrz – poinformowała, że zaproponowała mieszkańcom na spotkaniu na początek parę punktów 
oświetleniowych na tej ulicy i ujęła je w budżecie do realizacji (cztery albo pięć punktów) a przy okazji 
podkreśliła że będziemy robili wstępne kosztorysy drogi nie tylko dla tej miejscowości, aby wiedzieć jaki 
będzie czekał nas wydatek przy modernizacji, remoncie czy budowie. 

 Zastępca  Przewodnicz ącego Rady  - poinformował, że ostatnie pismo wpłynęło od Fundacji Spacerowa 
nr 7, że organizuje w dniach 12 -14 września 2016 r. ekoforum, którego wiodącym tematem jest 
wdrażanie ustawy krajobrazowej. 

 Burmistrz – dodała, że koszt uczestnictwa w Lądku Zdroju dla jednej osoby  z noclegiem to 1199 zł a 
bez noclegu ok. 600 zł. 

    
  Ad. 8.  Sprawy ró żne i wolne wnioski.  
Dariusz Piotrowski – poinformował, że Wydział Pracy został w Kłodzku. Zaraz po wyborach byłem u    
obecnej pani minister Anny Zalewskiej, rozmawiałem też z panem senatorem Aleksandrem Szwedem. 
Głównie to senator Szwed zajął się tą sprawą, sprowadził do Kłodzka wiceministra sprawiedliwości 
Patryka Jakiego, odbyła się konferencja prasowa. Także Wydział Pracy w Sądzie Rejonowym w Kłodzku 
zostaje i nie będzie przeniesiony do Ząbkowic Śląskich. 
Burmistrz – podziękowała za pomoc i poinformowała, że cały czas byliśmy informowani o tej sprawie, 
dostarczaliśmy pisma o których na bieżąco informowaliśmy państwa radnych, pisma były kierowane od 
Rady Miejskiej i z urzędu. 
Agnieszka J ędrak – zaprosiła wszystkich obecnych na bal charytatywny organizowany przez Zespół 
Szkół Ponadgimnazjalnych, który odbędzie się 9 stycznia 2016 r. w Abisie. Dochód będzie przeznaczony 
na potrzeby szkoły.   
Burmistrz – przypomniała, że 7 grudnia br. rozmawiała na temat drogi do pani Bulandy i pana Czokowa 
i tego konfliktu. Pan Czoków i jego syn w ogóle nie są zainteresowani opłacaniem podatków. Pani 
Skarbnik w październiku albo na początku listopada wskazała wszystkich, którzy są oporni na 
jakiekolwiek wezwania i zgłosiła ten fakt do urzędu skarbowego. Pan Czoków był dzisiaj u Pani Skarbnik 
i prosił o wycofanie z urzędu skarbowego sprawy w zamian za zapłacenie pierwszej raty. Po wpłaceniu 
raty i złożeniu pisma do Burmistrza, sprawa zostanie rozpatrzona. Burmistrz podkreśliła, że jeżeli tak się 
stanie wycofa z urzędu skarbowego tą sprawę i pozwoli panu rozłożyć tą zaległość na raty. Taka sama 
sprawa dotyczy pana Tomasza Pawłowskiego. Po pięciu czy sześciu upomnieniach nie było żadnych 
reakcji. W ubiegłym roku była taka sama sytuacja, że zgłosiliśmy sprawę do urzędu skarbowego. Pan 
prosił o wycofanie dokumentów z urzędu skarbowego, bo ma zajęte konto i że na pewno nam zapłaci 
zaległości do połowy roku i niestety nie wywiązał się z tego, stąd też poszło drugie zgłoszenie do urzędu 
skarbowego. Z tego tytułu z jego konta zostało już zabrane 4.000 zł, do nas fizycznie spłynęło 2.500 zł. 
Sprawa wygląda trochę inaczej u pana Tomasza Pawłowskiego gdyż w dniu 31 grudnia 2015 r. mija mu 
okres 5 lat od nabycia nieruchomości przy ul. Floriańskiej i może już ją sprzedać bez żadnego problemu 
i ogłasza w tej chwili sprzedaż tej nieruchomości. Jest szansa, że po sprzedaży tej nieruchomości cała 
zaległość zostanie uregulowana. Jeżeli tak się stanie to wycofamy z urzędu skarbowego sprawę.  
Sekretarz sesji  - poinformował, że wpłynął jeden wniosek od mieszkańca Bystrzycy Kłodzkiej. Wniosek 
dotyczył przyjęcia przez Radę Miejską następującego wniosku: „Rada Miejska zobowiązuje Burmistrza 
Bystrzycy Kłodzkiej do zlecenia usługi oklejenia samochodu służbowego Toyota RAV4 o nr rej. DKL 
2XC2 reklamą NARCIARSKICH TRAS BIEGOWYCH NA SPALONEJ”. Uzasadnienie: Ww. samochód 
pokonuje rocznie dużo kilometrów na terenie województwa dolnośląskiego i całego kraju. Oklejenie 
powierzchni samochodu jest naturalnym i tanim sposobem reklamy naszych tras narciarskich. Koszt – 
ok. 2.000 zł (brutto). Źródło finansowania – oszczędności z tytułu absencji Burmistrza i pracowników 
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urzędu miasta i gminy. Poniżej przedstawiony jest kosztorys jednej z lokalnych agencji reklamowych 
właśnie na tę kwotę 2.000 zł brutto. Podpisano pan Krystian Sęga.  
Burmistrz – powiedziała, że jak gdyby wszyscy mieli taką absencję jak Burmistrz to nie byłoby żadnych 
oszczędności z absencji. Przypomniała radnym że po 5 latach użytkowania samochód ma przejechane 
86.000 lub 87.000 km i że ten samochód jest także wykorzystywany do celów prywatnych, za które 
Burmistrz prywatnie się rozlicza. To nie jest dużo kilometrów. Trasa przejazdu to głównie powiat kłodzki, 
Wrocław i Wałbrzych. Zresztą jak by wyglądał samochód latem, gdy byłaby na nim reklama narciarskich 
tras biegowych. Szkoda pieniędzy na taką reklamę. Burmistrz przypomniała, że na posiedzeniu komisji 
radny Rafał Cymbalista powiedział, że w busie w MGOK kończy się ubezpieczenie, a z uwagi na jego 
stan trzeba pomyśleć o zakupie innego samochodu, stąd też zmiana w budżecie na 2016 r. Z uwagi na 
to, że bus z MGOK jeździ z nagłośnieniem po całej Polsce to na nim należałoby umieścić reklamę 
Bystrzycy Kłodzkiej. 
Zastępca Przewodnicz ącego Rady   - poddał pod głosowanie w/w wniosek pana Krystiana Sęgi. Rada 
w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 11 głosami przeciw, 3 wstrzymującymi się odrzuciła 
wniosek. 

 
Ad. 9.  Zamkni ęcie obrad.    
Wobec wyczerpania porządku obrad – Zastępca Przewodniczącego podziękował sekretarzowi sesji za 
pełnienie obowiązku oraz radnym za czynny udział i zamknął obrady dziewiętnastej sesji Rady Miejskiej 
VII kadencji w Bystrzycy Kłodzkiej o godz. 1229 . 
 

 
 

 

 


